
 

 
 
 

1. Gevraagd raadsbesluit 

De raad besluit de gemeentelijke deelname aan stedenbanden per 1 januari 2019 te 

beëindigen. 

 

2. Waarom wordt de raad dit besluit voorgelegd? (In welke context, bijv. vanwege 

wet- en regelgeving of nieuw initiatief en wat komt hierna nog) 

Het college stelt voor om de gemeentelijke deelname aan stedenbanden per 1 januari 

2019 te beëindigen. Gezien de aard van dit besluit en de herhaaldelijke betrokkenheid 

van de raad bij dit onderwerp in het verleden, wordt de raad gevraagd met dit voorstel in 

te stemmen. 

 

3. Aan welk doel (van de doelenboom in de begroting) draagt het voorstel bij? 

Een effectief en efficiënt werkende organisatie. 

 

4. Welke argumenten zijn er voor de raad om het besluit te nemen? (Inhoudelijke 

uitleg, voor- en nadelen, financieel gevolg en risico’s) 

Bij zowel raad als college bestaat behoefte aan duidelijkheid over de status van de 

stedenbanden met Hranice, Konstancin-Jeziorna en Temecula en de gemeentelijke 

betrokkenheid daarbij. In de Voorjaarsnota 2011 heeft de raad in het kader van de 

bezuinigingen besloten de subsidie aan de stichting Stedenbanden af te bouwen en de 

ambtelijke ondersteuning voor stedenbanden te beëindigen. Daarbij is ook uitgesproken 

dat de stichting en de drie werkgroepen zelf verantwoordelijk zijn voor het genereren 

van middelen. Als gevolg hiervan zijn de contacten met de stedenbanden ook 

overgelaten aan de stichting en de drie werkgroepen. Zie bijlage 1 

“Achtergrondinformatie gemeentelijke deelname aan stedenbanden” voor extra 

informatie en nadere onderbouwing van het collegevoorstel. 

 

Daarna zijn nog wel eenmalige subsidies toegekend aan de stichting. Zo is in 2015 een 

eenmalige subsidie toegekend van € 10.000 vanwege het 25 jarig bestaan van de 

stedenbanden met Hranice en Konstancin-Jeziorna. Dit jaar is vanuit de gemeente een 
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bedrag van € 9.250 beschikbaar gesteld aan de stichting om de al geplande activiteiten 

voor 2018 financieel te ondersteunen. Voor 2019 en verder is geen apart budget in de 

begroting opgenomen voor de stedenbanden. 

 

De situatie die vanaf 2011 is ontstaan leidt tot onduidelijkheid. Sinds 2015 is immers in 

de begroting geen structureel budget meer opgenomen en is er geen ambtelijke 

ondersteuning meer voor de stedenbanden. Daarmee is er geen gemeentelijke 

betrokkenheid meer bij de stedenbanden. Tegelijkertijd worden er nog wel bezoeken 

afgelegd of incidentele bijdragen geleverd. Daarnaast is één van de drie werkgroepen 

(de werkgroep Temecula) gestopt.  

 

Voor de toekomst zijn er ruwweg drie opties voor de stedenbanden: 

A. Beëindigen: Stedenbanden zijn, met respect voor het verleden, inmiddels door 

de tijdgeest achterhaald. Initiatieven van burgers en organisaties kunnen natuurlijk altijd 

blijven plaatsvinden maar daar is geen betrokkenheid vanuit de gemeente voor nodig.  

B. Nieuw leven inblazen: De stedenbanden zijn ooit geformaliseerd via de 

gemeente. Gelet op het eerdere besluit om de gemeentelijke subsidie en de ambtelijke 

ondersteuning voor de stedenbanden te beëindigen en dit verder over te laten aan de 

stichting en de drie werkgroepen ligt deze optie niet voor de hand. 

C. Berusten in de huidige situatie: Wanneer 'beëindigen’ zoals nu voorgesteld, als 

een te drastische stap zou worden gezien en ‘nieuw leven in blazen’ geen reële optie is, 

dan zou dit een optie kunnen zijn. Daarmee blijft wel de onduidelijkheid in het 

gemeentelijke beleid voortduren en dat is geen wenselijke situatie. 

 

Het college stelt voor in te stemmen met optie A. Concreet betekent dit dat 

“Stedenbanden” per 1 januari 2019 als portefeuilleonderdeel wordt opgeheven en er 

geen specifieke budget of ambtelijke capaciteit voor wordt ingezet. Eventuele verzoeken 

vanuit de stichting en/of samenleving worden langs de reguliere wegen, zoals subsidie 

aanvragen behandeld. 

 

burgemeester en wethouders van Leidschendam-Voorburg, 
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Bijlage bestemd voor de raad: 

Nummer  Onderwerp 

750 Bijlage 1 Achtergrondinformatie gemeentelijke deelname aan stedenbanden 


